

**Case No. АД-576/19мбс7**

**RULING**

**9 April 2019**

**Bishkek**

SVEA HOVRÄTT

Avdelning 02

INKOM: 2024-07-26

MÅLNR: T 10588-24

AKTBIL: 21

**The Judge of the Interdistrict Court of Bishkek, N.Kh. Bekbayeva, having considered the application for injunction,**

**DETERMINED AS FOLLOWS:**

Muhlbauer ID Services GmbH has filed an administrative claim to the Inter-District Court of Bishkek against the SRS under the Government of the Kyrgyz Republic, the State Procurement Department under the Ministry of Finance of the Kyrgyz Republic, the Independent Interagency Commission on review of complaints and protests, and inclusion in the database of unreliable and unscrupulous suppliers to recognize the decisions of February 1, 2019, of February 5, 2019 as invalid.

Together with its claim, the representative of the claimant applied to the court seeking an injunction, prohibiting the SRS at the Government of the Kyrgyz Republic and Garsu Pasaulis CJSC to undertake actions aimed at concluding the contract for purchase of new-generation Kyrgyz passport blanks.

Having considered this application, the court deems it possible to satisfy it for the following reasons.

In accordance with Article 116(1) of the Administrative Procedure Code of the Kyrgyz Republic, the court may, upon a motivated request of the claimant or upon its own initiative, issued an injunction in support of the claim. An injunction is allowed at any stage of the proceedings, provided that if an injunction is not granted, the performance of the court order may be made difficult or impossible, or if there are obvious circumstances of the unlawfulness of the administrative act, or action (inaction) of the administrative organ.

In accordance with Article 116(2)(1) of the Administrative Procedure Code of the Kyrgyz Republic, an injunction can take the form of: prohibition directed towards the respondent and other persons to undertake certain actions.

In view of the above, guided by Articles 116, 192 of the Administrative Procedure Code of the Kyrgyz Republic, the Court

**RULES AS FOLLOWS:**

To satisfy the application of Muhlbauer ID Services GmbH on injunctive relief.

The SRS under the Government of the Kyrgyz Republic and Garsu Pasaulis CJSC are forbidden to undertake actions aimed at concluding the contract for purchase of new-generation Kyrgyz passport blanks, up until the administrative case is heard on the merits.

This Ruling can be appealed within 10 days with the Bishkek City Court.

**Judge**

/signed/ /stamped/

**N. Kh. Bekbaeva**

9 апреля 2019 года

О ПРЕДЕЛЕНИЕ

141

город Бишкек

Судья Межрайонного суда г. Бишкек Бекбаева Н.Х., рассмотрев ходатайство Компании Muhlbauer ID Services GmbH о принятии мер по обеспечению иска,

установил:

Компания Muhlbauer ID Services GmbH обратилось в Межрайонный суд г.Бишкек с административным иском к ГРС при Правительстве Кыргызской Республики, Департаменту государственных закупок при Министерстве финансов Кыргызской Республики, Независимой межведомственной комиссии по рассмотрению жалоб и протестов, а также включению в базу данных ненадежных и недобросовестных поставщиков о признании недействительными решений от 1 февраля 2019 года, от 5 февраля 2019 года.

Одновременно с административным иском представитель истца обратился в суд с заявлением о принятии мер по обеспечению иска, в котором просил запретить ГРС при Правительстве Кыргызской Республики и ЗАО «Гарсу пасаулис» совершать действия по заключению договора по закупке бланков паспортов граждан Кыргызской Республики нового поколения.

Рассмотрев указанное ходатайство, суд считает его подлежащим удовлетворению по следующим основаниям.

В соответствии с п.1 ст.116 Административно-процессуального кодекса Кыргызской Республики суд по мотивированному заявлению истца или по собственной инициативе может принять меры по обеспечению иска. Обеспечение иска допускается на любой стадии судопроизводства, если непринятие обеспечительных мер может затруднить или сделать невозможным исполнение решения суда или если очевидны признаки противоправности административного акта, действия (бездействия) административного органа.

Согласно п. 1 ч.2 ст. 116 Административно-процессуального кодекса Кыргызской Республики мерами обеспечения требования иска могут быть: запрещение ответчику и другим лицам совершать определенные действия.

На основании изложенного, руководствуясь ст.ст. 116, 192 Административно-процессуального кодекса Кыргызской Республики, суд

о пределил:

Ходатайство Компании Muhlbauer ID Services GmbH о принятии мер по обеспечению иска – удовлетворить.

Запретить ГРС при Правительстве Кыргызской Республики и ЗАО «Гарсу пасаулис» совершать действия по заключению договора по закупке бланков паспортов граждан Кыргызской Республики нового поколения, до рассмотрения административного иска по существу.

Определение в течение 10 дней может быть обжаловано в Бишкекский городской суд.

Судья



Н.Х. Бекбаева

БИШКЕКСКИЙ МЕЖРАЙОННЫЙ СУД  
ГОСУДАРСТВЕННОЕ РЕГИСТРАЦИОННОЕ УЧЕБЫ  
ГОСУДАРСТВЕННОЕ УЧЕБЫ КЫРГЫЗСКОЙ РЕСПУБЛИКИ  
Бишкек  
Акташов А.  
08/23/19  
л. приложение